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Csúszdapark: 
megvannak a kivitelezők
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Különdíjban részesültek
a Vásárhelyi Betyárok

8. oldal 

Több zöldfelületet 
kaphat a belváros

4. oldal 

MANDÁTUM • Valószínűleg  
a polgármesterséget választja Márki-Zay

Le vagyok sújtva
B. D.

 Márki-Zay Péter a Lá-
zár Jánossal vívott csatát 
elveszítette, Hódmezővá-
sárhelyen döntetlen közeli 
eredmény várható a külföldi 
szavazatok beérkezése után. 
A polgármester azt mondja, 
utlava a Fidesz kampányban 
elhangzott állításaira, meg 
kell nyugtatni a város lakó-
it, senkit nem visznek ka-
tonának Ukrajnába, és nem 
akarnak átműttetni kisfiú-
ból kislánnyá senkit sem. 
 - Teljesen le vagyok sújtva termé-
szetesen - nyilatkozta a Vásárhelyi 
Televíziónak az ellenzék miniszter-
elnök-jelöltje egy nappal a választás 
után. - Egyre több adatunk van, 
tudjuk, hogy mi történt, ettől még 
nem vagyunk boldogok. A Fideszes 
aktivisták házról-házra járták a 
vidéket és azzal riogatták a félreve-
zethető embereket, hogy ha nem a 
Fidesz nyer a gyermekeiket elküldik 
katonának, sőt valószínűleg az asz-
szonyokat is, meg mindenkit, szóval 
nyilván ez nem egy tisztességes 
magatartás, de ezzel tudott nyerni 
a Fidesz. Márki-Zay úgy látja, egy-
részt hatott még a gyurcsányozás, 
a Jobbik szavazótábora pedig, ami 
2018-ban 1 milliós volt, most je-
lentős részben a Mi Hazánkhoz és 
a Fideszhez vándorolt. Véleménye 
szerint a baloldali összefogás meg-
volt. - Én azt gondolom, hogy az el-
múlt 4 év küzdelmében mi nagyon sok 
mindenben példát mutattunk, tisztes-
ségből, becsületből, átláthatóságból, 

korrupció ellenességből és ez egy óriási 
érték a magyar társadalom számára. 
Azt látjuk, hogy abban a rendszerben, 
amit a Fidesz felépített, hazugsággal, a 
propagandával még mindig hatalom-
ban maradhatnak a tolvajok. Úgyhogy 
azt keressük még, hogy a következő 
időszakban mit lehet tenni és hogyan 
fogjuk felépíteni ezt a közösséget újra 
és hogyan fogjuk erősebbé, ellenállób-
bá tenni. 
Arra a kérdésre, hogy Hódmező-
vásárhelyen mire számíthatnak a 
lakosok, Márki-Zay Péter lesz-e 
továbbra is a polgármesterük a kö-
vetkező választ kaptuk:
- A mi terveink szerint igen, tehát én 
azt gondolom, hogy ebben a helyzet-
ben Hódmezővásárhely mellett kell 
állni. Hódmezővásárhelyen lényege-
sen kevesebb szavazatot kapott Lázár 
János is, és én is, mint korábban. Lázár 
János is kapott már 13.000-et, én is 
kaptam már 13.500 szavazatot is. Most 
mind a ketten 12.000 alatt voltunk 
fej-fej mellett. Talán a pillanatnyi 
adatok 150 szavazattal Lázár János 
mellett szólnak, de még 500 nyugati 
szavazat nincsen beszámolva és a mi 
számításaink szerint az 80%-ban 
ellenzéki. Ez azt jelenti, hogy a vásár-
helyi szavazókörök összességében én 
nyilván több szavazatot fogok kapni, 
mint Lázár János, de ezzel együtt Vá-
sárhelyet meg kell erősítsük, meg kell 
nyugtassuk, hogy senkit nem akarunk 
elküldeni katonának Ukrajnába. Sen-
kinek a gyermekeit nem akarjuk át-
műttetni kisfiúból kislánnyá, senkinek 
nem akarjuk elvenni a nyugdíját, sőt 
azt sem akarjuk, hogy Lázár János újra 
agyonadóztassa őket. 

VÁLASZTÁSOK • Fölényes kormánypárti győzelem listán 
és egyéniben is

Újabb kétharmad

MUNKATÁRSAINKTÓL

 A Fidesz nagy fölénnyel 
nyerte a 2022-es országgyű-
lési választásokat. Hétfőn 
délután, az adatok 99%-os 
feldolgozottsága után a Fi-
desz-KDNP pártszövetség a 
listás szavazatok 53.29%-át 
szerezte meg, míg az egyéni 
körzetek közül 88-at hozott 
el, szemben az ellenzék 18 
győzelmével, amely egyéni 
választókerületek közül kö-
zül 16 budapesti, 1 pécsi és 1 
szegedi. A listás szavazatok 
alapján a parlamentbe ju-
tott még a Mi Hazánk, a Ma-
gyar Kétfarkú Kutya Pártnak 
azonban ez nem sikerült. 
 A vártnál sokkal nagyobb győ-
zelmet aratott a kormányzó Fi-
desz-KDNP pártszövetség az április 
3-án tartott országgyűlési válasz-
tásokon, hiszen még a Medián is, 
amelyik a legnagyobb különbséget 
jósolta, 128, később 121 mandátu-
mot valószínűsített. Ezzel szemben 
99%-os feldolgozottság mellett áp-
rilis 4-én délután 135 mandátumon 
áll a Fidesz-KDNP, míg az ellenzék-
nek pusztán 56 képviselője ülhet be 
a parlamentbe, melynek tagja lesz 
7 fővel, a választásokon 6.15 %-ot 
szerző Mi Hazánk, és 1 főt fog de-
legálni a Magyarországi Németek 
Országos Önkormányzata is. 
A Magyar Kétfarkú Kutya Párt a sza-
vazatok 3,28, a Megoldás Mozgalom 

1,08, míg a Normális Élet Partja 
0,78%-át szerezte meg, így nem 
jutottak be a parlamentbe.
Az egyéni körzetek közül 88-ban a 
Fidesz-KDNP nyert, míg 18-ban az 
ellenzék, ezek közül 16 a fővárosban 
található. Budapesten egyébként 2 
körzetben született Fideszes siker. A 
vidékiek közül Mellár Tamás Pécsett 
nyert, míg Szabó Sándor harmadik 
ciklusát kezdheti meg, a Csong-
rád-Csanád megye 1. egyéni válasz-
tókerületében, ezúttal ismét Bartók 
Csabát győzte le. 
Az országgyűlési választásokkal 
párhuzamosan tartották a kormány 
által kezdeményezett, négykérdéses 
gyermekvédelmi népszavazást is, 
de a referendum nem érte el az ér-
vényességi küszöböt, a négy kérdés 
közül egyikre sem szavazott érvé-
nyesen (csak egy válasszal az adott 
kérdésre) a választópolgárok több 
mint a fele. Az országos népszava-
zás ugyanis akkor érvényes, ha az 
összes választópolgár több mint 
fele érvényesen szavazott, és ered-
ményes, ha az érvényesen szavazó 
választópolgárok több mint fele a 
megfogalmazott kérdésre azonos 
választ adott. Ez nem történt meg.
Hétfő délutánig gratulált Orbán Vik-
tor győzelmének Vlagyimir Putyin, 
Matteo Salvini, Marine Le Pen fran-
cia szélsőjobboldali politikus, Sergio 
Rodríguez jobboldali spanyol politi-
kus, de gratulált Janez Jansa szlovén 
miniszterelnök, Robert Fico, koráb-
bi szlovák kormányfő, ahogy Vang 
Ji kínai és Mevlüt Cavusoglu török 

külügyminiszter is.

Választás 
Hódmezővásárhelyen

 Hódmezővásárhelyen 51 sza-
vazókört alakítottak ki. A Bethlen 
Gábor Gimnáziumoz érkező első 
szavazó azt mondta, hogy bár hatott 
rá a választási kampány, igyeke-
zett józan döntést hozni.  “Azt nem 
mondom, hogy nem hatott rám, 
mert hatott, de próbáltam nem egy 
oldalról tájékozódni. Én mindkét ol-
dalnak meghallgattam az érvelését 
és ez alapján döntöttem.”
Mások éppen a magyar média hely-
zetét és az egyoldalú tájékoztatást 
említették, amikor a döntésükről 
beszéltek.
„Igazából, ahogy ezt az 
országot láttuk az elmúlt 
12 vagy 4 évben, akkor 
azt éreztem hogy olyan 
változásra van szükség, 
ami segít eljuttatni az 
emberekhez az eseményeket. 
Úgy gondolom, hogy 
a választók így nem 
tudnak felelősségteljes 
döntést hozni.”

A 3-as szavazókörben sok munkája 
volt az ott dolgozóknak, ugyanis a 
Hódmezővásárhelyre átjelentkezett 
386 szavazó náluk, a Bethlenben 
voksolt.

Folytatás a 3. oldalon

ORBÁN VIKTOR KÉSZÜLHET ÖTÖDIK CIKLUSÁRA (KÉP MTI/MINISZTERELNÖKI SAJTÓIRODA/FISCHER ZOLTÁN)
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EBESZ • Egyenlőtlen feltételek

A vitákat is 
hiányolták
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Az április 3-i magyar or-
szággyűlési választás és 
népszavazás lebonyolítá-
sa jó és szakszerű volt, a 
voksolásokra azonban rá-
nyomta a bélyegét az egyen-
lő versenyfeltételek hiánya 
– jelentette ki az Európai 
Biztonsági és Együttműkö-
dési Szervezet (EBESZ) rövid 
távú megfigyelési misszió-
jának különleges koordiná-
tora és vezetője április 4-én 
Budapesten.
 Kari Henriksen az országgyűlési 
választás és népszavazás nemzet-
közi választási megfigyelőinek an-
gol nyelvű sajtótájékoztatóján azt 
mondta, hogy a jelöltek nagyrészt 
szabadon kampányolhattak, ennek 
hangvétele ugyanakkor negatív 
volt. Szavai szerint az átláthatóság 
hiánya, a kampányfinanszírozás 
elégtelen felügyelete a kormányko-
alíciónak kedvezett. A főbb jelöltek 
közötti viták hiánya jelentősen kor-
látozta a választók lehetőség arra, 
hogy tájékozottan dönthessenek – 
hangoztatta Kari Henriksen.
Problémaként említette, hogy a nők 
alulreprezentáltak voltak mind a 
kampányban, mind jelöltként.
Úgy vélekedett: ahhoz, hogy a vá-
lasztók megalapozott döntést hoz-
hassanak, nagyon fontos, hogy a 
jelöltek egyenlően férjenek hozzá a 
médiához.
Kari Henriksen ugyanakkor ki-
emelte, hogy a megfigyelt szava-
zóhelyiségek többségében kedvező 
tapasztalatokat szereztek, kevés 
jogsértést észleltek. Mark Pritchard, 
az EBESZ Parlamenti Közgyűlése 

küldöttségének vezetője szintén 
hangsúlyozta, hogy a választást si-
keresen szervezték meg, viszont sok 
hiányosságról beszélt. Úgy fogal-
mazott: rengeteg korábbi ajánlásuk 
még nem teljesült. Arra buzdította 
a következő kormányt, hogy legyen 
ambiciózusabb a választási jogsza-
bályok javításában. Úgy vélekedett, 
hogy a szavazás keretrendszerének 
megerősítése folyamatos feladat. 
Mark Pritchard is pozitívumként 
említette, hogy az emberek higgad-
tan viselkedtek a szavazóhelyisé-
gekben. Jillian Stark, az Európai 
Biztonsági és Együttműködési Szer-
vezet/Demokratikus Intézmények 
és Emberi Jogok Hivatala (ODIHR) 
megfigyelési missziójának vezetője 
úgy vélekedett, hogy a választást 
beárnyékolta a kormánypártok és az 
állam közötti határ elmosódása. Azt 
mondta, hogy figyelmesen hallgat-
ták a sokféle álláspontot.
Azért érkeztek, hogy megfigyeljék a 
választást, nem pedig abból a célból, 
hogy beleavatkozzanak – jelentette 
ki Jillian Stark.
Úgy értékelt, hogy a népszavazás 
esetében a jogi keret alkalmatlan 
volt egy valóban demokratikus 
folyamat lebonyolítására. Kifogá-
solta, hogy a választók nem kaptak 
kiegyensúlyozott tájékoztatást a 
referendumról. Ugyanakkor azt 
mondta, hogy a részvételi arány a 
magyar szavazók elkötelezettségét 
bizonyítja. Pozitívumként említette 
azt is, hogy a választás jól szerve-
zett volt, határozott alternatívák 
álltak rendelkezésre. Jillian Stark 
megdöbbentőnek nevezte, hogy az 
orosz-ukrán háborúval kapcsolat-
ban mennyire kiéleződtek az ellen-
tétek. 

AGRÁRIUM • Az önellátásra törekvés prioritást élvez

Általános drágulás várható
BUDAI DÁNIEL

 A Magyarországon elő-
állított élelmiszer az or-
szág önellátásának fontos 
eleme, mondta Papp Zsolt 
György, az Agrárminiszté-
rium vidékfejlesztésért fe-
lelős helyettes államtitkára 
a Hungexpon megrendezett 
élelmiszeripari kiállításon 
március 23-án. A kiállítók 
közül többen jelentős, min-
den terméket érintő áremel-
kedésről számoltak be. Az 
energia és a szállítmányo-
zási költségek emelkedését 
hamarosan a fogyasztók is 
érezni fogják- mondták az 
ágazat képviselői.
 Minden fogyasztási cikkre és élel-
miszerre kiterjedő drágulásról be-
széltek a szakemberek Közép-Kelet 

Európa legjelentősebb élelmiszerpi-
aci kiállításán a SIRHA Budapesten 
a Hungexpo kongresszusi központ-
ban. Jankó Miklós, a 3000 magyar 
vállalkozást, többek között sütöde 
alapanyagokkal ellátó Ireks-Stamag 
Magyarország ügyvezetője a külföldi 
kapcsolataik jelentőségére tért ki az 
áruhiány elkerülése érdekében.
Van egy partnerünk, aki glutén-
mentes termékeket gyárt, és a mi 
gluténmentes lisztünkből állítja elő 
ezt. Ő szavatolni tudja a lisztérzé-
keny fogyasztóinak, hogy minden 
alkalommal amikor visszatérnek 
a boltba ezért a termékért, akkor 
nem egy üres polcot találnak. Hogy 
mennyiért lesz kint a termék? Ha 
csak a forint gyengülését nézem az 
euróval szemben, akkor biztosra ve-
hető, mintegy tizenöt-húsz százalé-
kos áremelkedéssel kell számolni, ez 
szinte elkerülhetetlen- nyilatkozta a 
Vásárhelyi TV-nek Jankó Miklós.

Megkérdeztük a 300 ezer magyar 
vállalkozást kiszolgáló Metro képvi-
selőit is, hogy széles termékpalettá-
jukban mik drágulhatnak leginkább. 
Taferner Ákos marketingigazgató 
az áremelkedés problémája mellett 
az áruhiány lehetőségét sem zárta 
ki. A magas energiaárak a szállí-
tási költségeket is megnövelik, ez 
pedig általánossá teszi, lényegileg 
bármely termékre vonatkozóan az 
áremelkedést.
A rendezvényre kilátogatott Papp 
Zsolt György, az Agrárminisztérium 
vidékfejlesztésért felelős helyettes 
államtitkára is, aki a Magyaror-
szágon termelt élelmiszert hazánk 
önrendelkezésében kulcskérdésként 
látja. Nyilatkozatában azt mondta, 
nagy a potenciál a mezőgazdaság-
ban, annak a célnak az érdekében, 
hogy saját magunknak tudjunk meg-
bízható, jó minőségű élelmiszert 
előállítani. Ezt a célt tűzte maga elé 

a vidékfejlesztési program, mondta.
A helyettes államtitkár úgy fogal-
mazott, hogy Magyarország talajta-
ni adottságai kiválóak, így ha véget 
ér az elmúlt hónapokat meghatáro-

zó aszály és megfelelő mennyiségű 
csapadék hullik, akkor elegendő 
zöldség, gyümölcs és gabona lesz az 
országban, de kérdés hogy milyen 
árakon. 

A KÖLTSÉGEK EMELKEDÉSÉT A PÉNZTÁRCÁNK IS MEGÉRZI. 
FOTÓ: VÁSÁRHELYI MÉDIACENTRUM

SZEMLE • Példátlan a magyar választás nemzetközi 
sajtóvisszhangja 

A világ tükrében
HELYBEN.HU

 A vezető világlapok azt 
sürgetik, hogy elég volt, az 
EU-nak móresre kell taníta-
nia Orbánt. 

FAZ 

 Úgy hírlik, hogy a Bizottság már 
a héten beélesíti a jogállami mecha-
nizmust a magyar kormány ellen, 
vagyis az ország sok-sok milliárd 
eurós támogatástól eshet el. Az 
Európai Parlamentben ugyanakkor 
sokan úgy látják, hogy Brüsszelnek 
sokkal előbb kellett volna lépnie. 
Barley, az EP német szociáldemok-
rata alelnöke úgy foglalt állást, hogy 
Orbán EU-ellenes és tönkre akarja 
tenni a demokráciát, ennek meg-
felelően kell bánni vele. A liberális 
német Moritz Körner biztosra veszi, 
hogy a kormányfő még tovább puty-
inizálja a magyar viszonyokat. 

Süddeutsche Zeitung 
 A legnagyobb német újság is úgy 
értesült, hogy Brüsszel elszánta 
magát a cselekvésre Magyarország 
ellen. Azaz hadat üzen. Sokak szerint 
azonban hiba volt részéről, hogy ki-
várta a választást, mert az eredmény 
azt igazolja, hogy korábban kellett 
volna ébrednie. De az biztos, hogy 
Orbánt csakis pénzzel lehet jobb 
belátásra téríteni. Ám mivel leron-
gyolódott az államháztartás, felte-
hetőleg most kénytelen lesz az EU 
kedvét keresni. Nem valószínű, hogy 
ilyen előzmények után ne kelljen 
komoly engedményeket tennie a tá-
mogatásért cserében. Főleg, miután 
a korrupció az égbe kiált. 

FT 
 A vezető európai lap sürgeti, 

hogy a Bizottság végre járjon el 
Magyarországgal szemben, miután 
a választás meghiúsított egy sor 
reményt. Ráadásul a két oldal mesz-
sze nem egyenlő feltételekkel vívta 
meg a versenyt. Orbán ugyanakkor 
semmibe veszi a demokratikus érté-
keket, amit jól mutatott az ukrajnai 
háború is. Egyben Putyini kijárója 
az EU-ban, de most már Varsóval is 
szembekerült az oroszok miatt. 
Ám az unió nem hagyhatja ennyiben. 
Mert még az elsöprő győzelem sem 
jogosítja fel a miniszterelnököt a li-
berális demokrácia felszámolására. 
Ehhez a pénz jelenti a leghatásosabb 
ellenszert. A Nyugat nem teheti meg, 
hogy a válság miatt szemet hunyjon 
a jogsértések felett, saját értékeit el-
árulva vegye meg az egységet. 

Washington Post 
 Az irányadó amerikai lap szintén 
úgy látja, hogy itt az idő, az uniónak 
cselekednie kell a magyar vezetés 
ellen, annál is inkább, mert főként 
a jogállami mechanizmus jóvoltából 
meg is van az eszköze Orbán toxikus 
befolyásának ellensúlyozására. Fő-
leg miután a politikus április 3-án  

este még a hősies ukrán elnökön 
is gúnyolódott, miközben ő maga 
erősen felfuvalkodott.  Azon felül 
alig leplezetten Putyin szekértolója 
Európában. A választás eredményét 
persze tiszteletben kell tartani, ám 
a magyaroknak látniuk kell, hogy 
döntésük következményekkel jár. 
Nem csak azért, mert Magyarország 
immár jóformán pária az unióban, 
hanem mert a gazdaság is megsínyli 
a Fidesz jogsértő politikáját. Be kell 
élesíteni a szankciós rendszert, mert 
Európa nem tűrheti tovább az érté-
kei elleni támadást. 

Guardian 
 A magyar választás lehangoló 
volt a demokrácia szemszögéből – 
mutat rá a vezércikk, kiemelve, hogy 
az eredmény ismét csak igazságta-
lan körülmények között jött létre. 
Viszont Orbán úgy gondolhatja, 
most már a tömegektől kapott fel-
hatalmazást, így keresztbe feküdhet 
a további oroszellenes szankciók-
nak, viszont nagy a dilemma az EU 
számára, hogy mitévő legyen egy 
olyan taggal, amely kilúgozta a de-
mokratikus elveket. 

HIÁBA KÉTHARMADOS FELHATALMAZÁS, A NEMZETKÖZI SAJTÓ NEM KÍMÉLI ORBÁNT
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Folytatás a címoldalról

Lázár János az 5-ös számú szava-
zókörben voksolt. A Fidesz-es poli-
tikus, miután a szavazóurna tetején 
behúzta az X-et egy rövid sajtótájé-
koztatót tartott.
„Én ma a békére és a 
biztonságra szavaztam. 
Arra, hogy Magyarországnak 
kiszámítható kormánya 
legyen és megmaradjon a 
békéje. Az ellenfelem hozzá 
is méltatlan kampányt 
indított az elmúlt 72 órában 
nagyon durva kampányt 
indított. Ezt Márki úr 
a szeretet hatalmában 
zúdította a vásárhelyiekre. 
Én ettől függetlenül nagyon 
bízom a vásárhelyiekben.”

Márki-Zay Péter egy órával később a 
szentmise után családja kíséretében 
érkezett a 21-es vásárhelyi szavazó-
körbe. A politikus ekkor úgy fogal-
mazott, hogy 12 év után valódi esély 
van a változásra.
„Minden egyes szavazat 
számít. Egy szavazat 
eldönthet egy körzetet 
és egyetlen szavazat 
eldönthet egy választást.”

A helyi Fidesz az elmúlt választá-
sokhoz hasonlóan most sem tartott 
eredményváró rendezvényt, az el-
lenzéki tábor egy része azonban a 
Balogh Imsi sportcsarnokban gyűlt 
össze. Matyi Sándor szerint 12 év 
alatt a Fidesz úgy lesüllyesztette a 
magyarországi cigányságot, hogy 
még a kommunizmusban is jobban 
éltek.

„Azt látom, hogy a lopás 
csak akkor van megnézve, 
ha cigány teszi. Cigány 
emberként ezt mondom. 
Ha cigány ember teszi, 
akkor tele van vele a sajtó. 
Ha ezt politikus teszi, 
az egy elfogadott tény. 
Én magam részéről azt 
hirdetem, hogy ez ne így 
legyen. Magyarországon 
ne lopjon senki.”

Kendi Imre vásárhelyi vállalkozó a 
protekció alapú közbeszerzések el-
len, a szabad verseny mellett állt ki.
„Amikor valós versenyhelyzet 
van, valós versenyárak 
alakulnak ki, amik a 
protekcionista árak alatt 
vannak gyakran 30-40-50 
százalékkal. A vállalkozói 
szféra azt várja, hogy 
versenyezhessen.”

A Csongrád-Csanád megyei 4-es 
egyéni választókörzetben már ala-

VÁLASZTÁSOK • Fölényes kormánypárti győzelem listán 
és egyéniben is

Újabb kétharmad

csony feldolgozottságnál Lázár 
János vezetett. Közte és Márki-Zay 
Péter között később sem csökkent 
a különbség a Fideszes politikus 
a voksok 52,3%-át kapta.  “Hód-
mezővásárhelyen ma lezárunk egy 
korszakot. A polgárháborúnak ma 
este vége lett, ugyanis a háborút 
megnyertük.” - mondta Lázár.
Márki-Zay Péter az eredmények 
ismeretében Budapesten állt a nyil-
vánosság elé:
„4 éve én az életemet 
rátettem arra, hogy ez a 
rendszert lebontsuk. Volt 
összefogás, egy kiváló 
program, ami egy szebb 
szabadabb Magyarországot 
kínált volna, mint amit most 
Orbán Viktortól kapunk.”

A politikus ezután mindenkinek 
megköszönte, hogy szavazott a vá-
lasztásokon és arra kérte az ellenzék 
támogatóit, hogy ne engedjék el 
egymás kezét. 

ALGYŐ • A polgármester újra kész 
együttműködni Lázár Jánossal

A nagyközség 
érdekében
BOTTYÁN RÓBERT

 Algyő polgármestere gra-
tulált Lázár Jánosnak, hogy 
újabb négy évig képviselheti 
a térséget.
 Az önkormányzat oldalán meg-
jelent közleményben Molnár Áron 
köszönetet mondott az algyői vá-
lasztóknak, a 69%-os részvételi 
arányos ugyanis országos átlag fe-
letti. Megköszönte a helyi választási 
bizottságnak és a szavazatszámlá-
lóknak a munkáját.
Gratulált Lázárnak és ismét fel-
ajánlotta együttműködését Algyő 
érdekében. ,,Az itt élők boldogulását 
szem előtt tartva a következő években 

közösen tegyünk azért, hogy a telepü-
lés békében fejlődjön tovább.” – fo-
galmazott Molnár. 

MOLNÁR ÁRON EGYÜTT SZERETNE 
MŰKÖDNI

LÁZÁR JÁNOS VÉGIG MAGABIZTOS VOLT A KAMPÁNY SORÁN, BIZTATÓ MÉRÉSEKET 
KAPHATOTT

MINDSZENT • A szerelvény utasai közül 
tizen sérültek meg

Öten haltak meg 

MUNKATÁRSUNKTÓL

 Öt helybéli férfi halá-
lát követelte egy április 5-i 
mindszenti vonatbaleset, 
ami a város határában, a 
Déli út és a Mártélyra veze-
tő 4521-es út találkozásánál 
történt egy vasúti átjáróban 
a reggeli órákban. 
 Andrea, egy középkorú hölgy 
Szentesen szállt fel a vonatra, amivel 
Szegedre akart utazni. – Sose szok-
tam a jobb oldalra ülni, de most va-
lahogy ott találtam helyet – mondta 
lapunknak, rajta kívül 21 utas uta-
zott a szerelvényen. – 6 óra 50 körül 
történhetett a szerencsétlenség, de 
nem láttam semmit az ütközésből, 
mert éppen olvastam – tette hozzá, 
és láthatóan örült, hogy karcolások 
nélkül megúszta a tragikus balese-
tet.
A tehergépkocsi a főútra merőleges 
Déli útról akart áthajtani a temető-
vel szemközti vasúti átjárón, a kis-
teherautó vezetője figyelmen kívül 
hagyta a fénysorompó tilos jelzését. 
Akkora erejű volt az ütközés, hogy 
mindkét jármű megpördült, előtte a 
szerelvény kisiklott, kerekei eltörték 

a vasbetonaljakat, és az oldalára bo-
rult.
A gépkocsi kidöntött egy faoszlopot, 
úgy zuhant az árokba. Úgy érte-
sültünk, szörnyethalt utasai közül 
négyen kirepültek a járműből, egy 
benne maradt. 
Lapunk úgy tudja, hogy a helyszínen 
elhunyt férfiak dolgozni indultak 
reggel, mindannyian mindszentiek 
voltak, és hárman közülük egy csa-
ládba tartoztak: apa és két fia. 
A vonaton 22 utas tartózkodott, 
közülük ketten súlyosan, kilencen 
könnyebben megsérültek. 
 A balesethez a hódmezővásárhelyi, 
a szentesi és a szegedi hivatásos, 
valamint a mindszenti önkéntes 
tűzoltókat riasztották. A műszaki 
mentést a katasztrófavédelmi mű-
veleti szolgálat irányította. A hely-
színre egy mentőhelikopter is ér-
kezett. Az érintett útszakaszt teljes 
szélességében órákra lezárták.
A MÁV Szolnokról küldött a hely-
színre olyan speciális vasúti darut, 
amely visszahelyezte a sínekre a 
felborult motorkocsit. Ezek után 
a sérült pályát helyreállították. A 
munkálatok miatt ezen a szakaszon 
április 6-án reggelig szünetelt a 
vasúti forgalom. 

A TEHERGÉPKOCSI VEZETŐJE FIGYELMEN KÍVÜL HAGYTA A FÉNYSOROMPÓ TILOS JELZÉSÉT

KONTROLL • Szavazóköri kifogások, és hol parkol a kampányautó 

Jogsértő a kék szalag?
B. D.

 Kék szalag viselését, 
sms-t és kampánybusz par-
kolását is vizsgálta április 
3-án a helyi választási bi-
zottság. A kifogásokat két 
kivétellel elutasította a gré-
mium.
 Több bejelentés is érkezett az or-
szággyűlési választás napján a helyi 
választási bizottsághoz. Az egyik 
állampolgár azt sérelmezte, hogy 
– noha személyes adatai politikai 
tartalmú üzenetek továbbítására 
történő felhasználásához korábban 
nem járult hozzá – sms-t kapott az-
zal a szöveggel: “…a bátrak változást 
hoznak április 3-án. Légy egyike 
azoknak”. A kifogást elutasították.
Volt, aki név nélkül tett bejelentés 
arról, hogy szerinte “undorító és 
felháborító”, hogy Márki-Zay Péter 
kampánybusza a Cseresnyés kollé-
giumban felállított 3. számú szava-
zókörrel szemben parkolt. Ennek a 
kifogásnak a vizsgálatát is elutasí-
totta a bizottság, mivel a bejelentő 

nem nevezte meg magát. Később 
hasonló bejelentés érkezett, hogy az 
Árpád utcai szavazókör közelében 
állt Márki-Zay kampányautója. A 
kifogást előterjesztő végig szemé-
lyesen jelen volt a bizottsági ülésen, 
ahol végül a eltiltották az egyesült 
ellenzék képviselőjelöltjét a további 
jogsértéstől.
Ugyancsak jogsértőnek találta bi-
zottság, hogy Márki-Zay Péter az 
ellenzéki pártszövetség jelképét, a 

kék szalagot viselte mellkasán, mi-
kor leadta a szavazatát. A bizottság 
vasárnapi ülésén készült jegyző-
könyv alapján abból is kalamajka 
lett, hogy az egyik szavazatszámláló 
kék szalagot tűzött ruhájára, továb-
bá pártlogós sapkát viselt, miközben 
olyan szavazatszámlálók szóltak rá, 
hogy ezeket vegye le, akik maguk is 
FIDESZ-KDNP, illetve DK-s kitűzőt 
viseltek. A grémium ez ügyben nem 
hozott semmilyen határozatot. 

PÁRTJELVÉNYNEK TEKINTETTÉK A KORRUPCIÓ ELLENES KÉK SZALAGOT
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BELVÁROS • Indul a komplex felújítás

Több zöldfelületet kap

BOTTYÁN RÓBERT

 Április 4-én megkezdték 
a Belváros komplex felújí-
tásának első ütemét. A Ba-
kay-kút és környezetének 
rendezésével 925 m2 zöld-
felület újul meg. A tér új, 
klímabarát burkolatot kap, 
továbbá megújulnak az ut-
cabútorok is.
 A belváros átépítésének elindí-
tását jelentő kivitelezői szerződést 

március 28-án írta alá Szabó János 
alpolgármester, aki elmondta, a 
városrész három jól elkülöníthető 
részben, kb. 1,5 milliárd Ft értékben 
épül át, ennek első üteme a Ba-
kay-kút, az Ótemplom és a Sarok-
ház előtti és mögötti terület teljes 
átalakítása. Ez a munka körülbelül 3 
hónap múlva fejeződik be.
Az Alföld első artézi kútja, visz-
szakapja méltóságát és díszkútként 
fog funkcionálni. A beruházás meg-
valósulásával, egy jóval zöldebb és 
változatosabb, családbarát terület-

ként kapják vissza a vásárhelyiek a 
Belvárost.
Márki-Zay Péter polgármester még 
tavaly nyáron beszélt arról a Vásár-
helyi TV-ben, hogy  városnak több 
száz millió forint saját, tehát nem 
csak pályázati vagy európai uniós 
fejlesztési forrása van, ezt a taka-
rékos gazdálkodásnak köszönhetik. 
Ezen összeget elsősorban pályázta-
tási, terveztetési, engedélyeztetési 
eljárásra tudják felhasználni, amire 
a kormány sokszor nem ad pénzt, 
mondta. 
Az átépítés hivatalos célkitűzése, 
hogy „visszahozza a tram-train beru-
házással eltűnt zöldfelületet, frissítse a 
belváros nyári forróságát és nem utolsó 
sorban megoldja az Andrássy útról el-
tűnt parkolóhelyek problémáját.” 925 
m2 zöldfelület újul meg a legkor-
szerűbb elvárásoknak megfelelően: 
csapadékvíz-megtartás, vízáteresz-
tő burkolatok alkalmazása, meglévő 
értékes növényállomány védelme, 
biodiverzitás növelése, természetes, 
helyi építőanyagok alkalmazása, ta-
lajjavítás. 

ZÖLDEBB LEHET A BELVÁROS

VÁROSHÁZA • A Kovács- és a Nagy 
házaspár képe nem díszíti a falakat

Elvitték a képeket
BOTTYÁN RÓBERT

 2006 óta díszítette a hód-
mezővásárhelyi városhá-
za lépcsőfeljáróját a mél-
tán híres Kovács házaspár 
portréja, amiket Endrey 
Sándor alkotott, 200×150-
es vásznon, olajfestékkel. A 
két portré, valamint a ka-
binetirodát díszítő Vastagh 
György: Nagy András Já-
nost és feleségét ábrázoló 
150×100-as portré ezentúl 
már nem látható a hivatal 
épületében – adta hírül az 
önkormányzat.
 Ennek oka, – írják, – hogy Bán 
Csaba tiszteletes 2006-ban kötött 
letéti megállapodást Lázár János 
akkori polgármesterrel, hogy meg-
őrzés céljából letétbe helyezik a 
festményeket. Díjazásra nem tar-
tottak igényt, de abba beleegyezett 
a letéteményes, hogy a műalkotá-
sokat kihelyezzék a polgármesteri 
hivatalban. Most a 4 darab képet 
visszavették, ezentúl a Hódme-
zővásárhelyi Református Egyházi 

Gyűjteményben kívánják elhelyezni 
azokat.
A Hódmezővásárhely – Ótemplomi 
Református Egyházközség presbi-
tériuma 2022. január 31-én döntött 
úgy, hogy megalapítja a Hódme-
zővásárhelyi Református Egyházi 
Gyűjteményt, amelyben az egy-
házközség és az általa fenntartott 
iskolák könyv-, műtárgy-, műal-
kotás- és irategyüttesét kezelik. A 
gyűjtemény könyvállománya jelen-
leg mintegy 97 ezer kötetet számlál. 
Az ótemplomi gyülekezet őrzi az 
1948-ig egységes hódmezővásár-
helyi református gyülekezet anya-
könyveit, levéltári iratait. Számos 
műalkotást őriznek, többnyire az 
elöljárók portréit. A Malom utca 15-
17. szám alatt folyamatos feldolgozó 
munka zajlik: három-öt munkatárs 
rendszerezi, veszi nyilvántartásba a 
köteteket és az iratokat. A korábban 
más helyszíneken, jobb és szaksze-
rűbb feltételek mellett tárolt, kiállí-
tott műtárgyak és levéltári anyagok 
visszakerültek az egyházközséghez 
- közölte szerkesztőségünkkel Bán 
Csaba lelkipásztor és Elek András, a 
gyülekezet főgondnoka. 

A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI REFORMÁTUS EGYHÁZ GYŰJTEMÉNYÉBE KERÜLTEK A KÉPEK

TRAM-TRAIN • Nem mert sikeres, hanem mert próbaüzemben működik

Május végéig ingyenes a vasútvillamos
KOZÓ ATTILA

 Lázár János március 28-án 
Facebook videóban bejelen-
tette, hogy a sikerre tekin-
tettel május végéig meg-
hosszabbítják a tram-train 
ingyenességét. A Városi és 
Elővárosi Közlekedési Egye-
sület szerint azonban az ok 
nem a siker, hanem az, hogy 
a tram-train szerelvények-
nek egyszerűen még nincs 
végleges típusengedélyük.
 Lázár János szinte az egész 
kampány alatt kerülte a tram-tra-
in témáját, március 28-án délután 
azonban Facebook videóban ismét 
foglalkozott a vasútvillamos ügyével 
és új bejelentést tett.
„Jó hírem van a hódmezővásárhelyi-

eknek, a villamos kiválóan teljesít, már 
többen használják a villamost, mint 
a buszt Szeged és Vásárhely között, 
annak ellenére, hogy Márki-Zay Péter 
mindennap a villamos ellen kampá-
nyol. A siker miatt meghosszabbítjuk 
az ingyenes üzemmódot, minimum 
május végéig, és örömmel mondom 
azt is, hogy a hibákat elhárítottuk.”- 
mondta az azóta újraválaszott or-
szággyűlési képviselő.
Megkerestük a tram-train ügy-
ben mindig jól tájékozott Városi és 
Elővárosi Közlekedési Egyesületet 
(VEKE). Az ingyenesség meghosz-
szabbításának szerintük más oka 
van. Szerintük addig ingyenesnek 
kell lennie, míg a hatósági próba-
üzem zajlik. Ezek a járművek jelen-
leg a gyártó tulajdonában vannak, 
akkor lehet pénzt kérni a szolgál-
tatásért, ha majd lesz szolgáltatás. 

Ez a jogi háttere ennek, mondta el 
Dorner Lajos, a VEKE elnöke.
Hogy a vasútvillamos sikeres legyen, 
közlekedési, környezetvédelmi és 
anyagi okokból egyaránt fontos, 
hiszen több mint 80 milliárd Ft-ba 
került a beruházás. A delmagyar.hu 
nemrég „Naponta több mint 2000 
utas” címmel közölte az utasszám-
lálás adatait. Ez egyelőre kevésnek 
tűnik ahhoz, amit elvárásként a MÁV 
Zrt elnök-vezérigazgatója fogalma-
zott meg a Vásárhelyi Televíziónak 
a 2021 januári, szentesi sajtótájé-
koztatón. Homolya Róbert akkor azt 
mondta, hogy kötelező megvalósít-
hatósági tanulmányt készíteni, és 
ebben pedig megtérülési számításo-
kat végezni, ez napi 10.000 fő az az 
utas szám, amivel ez megtérülővé 
tud válni. 

SOKAN PRÓBÁLJÁK KI, HOGY KERÉKPÁRT IS LEHET RAJTA VINNI

MEGÚJUL A BAKAY-KÚT KÖRNYÉKE
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STRANDFÜRDŐ • Augusztusban megnyílhat a csúszdapark 
Vásárhelyen

Megvannak a kivitelezők
B. D.

 Nettó 176 millió forin-
tért épülhet meg a három 
csúszda és az üzemelteté-
sükhöz szükséges gépészeti 
megoldások a Török Sándor 
Strandfürdőben.
 Ha április elején megkötik a szer-
ződést a kivitelezést elnyert cégek-
kel, melyeknek négy hónapjuk lesz a 
vállalt feladatuk teljesítésére, a nyá-
ri strandszezon végére megnyílhat 
a csúszdapark a hódmezővásárhelyi 
strandon. Mindenesetre a közbe-
szerzési eljárás során beérkezett 
ajánlatok bírálati összegzése már 
elkészült. A HVSZ Zrt. által indított 
tender ezúttal valódi versenyt ho-
zott, tavaly ugyanis, amikor először 
meghirdették a munkákat, kevesen 
jelentkeztek, idén viszont a három 
részfeladat mindegyikére többen is 
benyújtottak árajánlatot. 
Az 55 méter hosszú „Anaconda”, 
a 17 méteres „Családi” és a kö-

zel 9 méteres magasságból induló 
„Kamikaze” csúszda telepítéséhez 
egyéb műszaki módosításokat is el 
kell végezni a medencénél és a gépé-
szeti részen. A csúszdákat a strand-
medence fogadná a tervek szerint.
Az elektronikus közbeszerzési 
rendszerbe feltöltött dokumentuma 
szerint a vasbeton műtárgyak terve-
zését és kivitelezését a vásárhelyei 
ALBAU-2001 Kft. nyerte el 30,8 mil-

A SZEZON VÉGÉN MÁR VÁSÁRHELYEN IS LEHETNEK CSÚSZDÁK (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

lió forintos ajánlatával. A víztech-
nológiai és vízgépészeti munkákat 
a kecskeméti Kardos Uszoda- és 
Víztechnika Kft. kaphatja, melynek 
65,1 milliós ajánlata volt a legala-
csonyabb. A csúszdákat pedig a 
lengyelországi Katowicében székelő 
Amnon Polska Sp. szerelheti fel, a 
társaság 80 milliós ajánlattal nyerte 
el a megbízást. 

DISZNÓSÁGOK • Húsvéttól függetlenül is 
kelendőek

Drágulás már 
ünnep előtt

SOÓS KATA

 Kolbász, tepertő, sonka 
- az Alföldön élőknek kü-
lönleges jelentőséggel bíró 
ételek. A sertéshús népsze-
rűsége nem csökken Vásár-
helyen, egy finoman elké-
szített szaftos csülök után 
az egész család megnyalja 
mind a tíz ujját. Nem kell 
messzire menni, hogy meg-
értsük, egyes ételek Hódme-
zővásárhelyen lettek nép-
szerűek, egy várossal odébb 
Szegeden, sokan azt sem 
tudják mi az a sonkapörkölt.
 Hódmezővásárhelyen szinte bár-
miből tudnak pörköltet készíteni, 
még tojásból is. Így nem meglepő, 
hogy a megmaradt húsvéti sonka is 
erre a sorsra jut majd az ünnep után, 
mondja Pintér Gábor, a hódmezővá-
sárhelyi Kolbász Butik tulajdonosa.
A sertéshús ára elég nagyot nőtt 
az utóbbi időben. A szakember azt 
mondja 20-30%-kal is drágulhattak 
a kilónkénti árak, ám ez sem szegi 
kedvét a vásárlóknak.
Általában húsvét környékén szok-
tak megdrágulni a termékek, most 
azonban már jóval az ünnep előtt 
megemelkedtek az árak. A vásárlók 
elfogadják, mert tudják, hogy a mi-
nőséget meg kell fizetni. Az alapter-
mékek közül a füstölt csülök most az 

abszolút favorit, és elkezdték már 
vinni a hagyományos sonkát is, amit 
bükkfán füstölnek, és csak sóval tar-
tósítanak, mondta a tulajdonos.
Már régen nem ott tartunk – teszi 
hozzá - hogy egy család elvisz egy 
10 kg-os sonkát, sokan darabokat, 
vagy szeleteket kérnek, ezeket a kí-
vánságokat is teljesítik. A hipermar-
ketekben kapható kötözött sonka 
helyett sokkal jobb szívvel ajánlják 
a parasztsonkát, ugyanis abban 
nincsenek tartósítószerek. A bolti 
sonka sokkal hamarabb lesz puha, 
de a henteseknél kapható sonkáknak 
is megvan a titka. Egy egész estét 
kell áztatni vízben, és utána főzés-
nél annyi órát kell a tűzön hagyni, 
ahány kilós sonkát készítünk éppen. 
Így sokkal ízletesebb mégis ugyano-
lyan puha lesz mint a bolti változat.
Fontos a jó sonka kiválasztásánál, 
hogy figyeljünk a küllemére. A szí-
nének a nyers húsra kell hasonlíta-
nia, és ügyelni kell arra is, hogy ne 
legyen mozaikolt darabokból ösz-
szerakva. 
Pont úgy, mint az év végi ünnepek-
nél, húsvét előtt szűk egy hónappal 
sem tolonganak az emberek a son-
káért, általában az a tapasztalat, 
hogy az utolsó héten szeretnének 
bevásárolni. A jó házi májas, hur-
ka-kolbász sem megy ki a divatból, 
és ahogy jön a jó idő előkerülnek 
majd a grillkolbászok is, mindenki 
örömére. 

MINDENKI KÉSZÜL A HÚSVÉTRA

ÁLTALÁNOS LESZ A DRÁGULÁS A HÚSOKNÁL IS

SZÁRAZSÁG • Aggasztja az aszály a gazdákat

Jön-e elég csapadék?

BUDAI DÁNIEL

 Elfagyó növények és 
aszály. Komoly gondokkal 
küzdenek a mezőgazdászok 
Hódmezővásárhely határá-
ban is, ahol tudnak öntöz-
nek, de az esőt nem tudják 
pótolni, amiből már csak-
nem 150 milliméter hiányzik 
a földekből. Az időjárási kö-
rülmények kihatással lehet-
nek a terméshozamokra és 
így a gabonaárakra is, ame-
lyek már előzetes becslések 
szerint a műtrágya drasz-
tikus, 4,5-szeres drágulása 
miatt is jelentősen maga-
sabbak lesznek a megszo-
kottnál.
 Por és száraz táblák Hódmezővá-
sárhely határában, komoly csapa-
dékhiányról és aszályról beszélnek 
a gazdák. A Hód-Mezőgazda Zrt. is 
jelentős problémákkal néz szem-
be, nemcsak, hogy a víz hiányzik a 

földekből, de a hektikus időjárás is 
próbára teszi a növényeket.
Rengeteg csapadékkal el vagyunk 
maradva, nyilatkozta március végén 
a Vásárhelyi TV-nek Kurusa Tamás 
vezérigazgató-helyettes, 100-150 
mm hiányzik az időszakhoz képest. 
Elszomorító és kilátástalan a helyzet 
most, ahol lehet öntözni, ott próbál-
nak, de a csapadékra nagyon nagy 
szükségük lenne, mondta.
A nappali jelentős, 20 fok körüli fel-
melegedés után éjszakánként -8 fok 
alá is csökkent sokszor március má-
sodik felében a minimum hőmér-
séklet, aminek hatására a növények 
friss hajtásai elfagynak, mesélte a 
vezérigazgató-helyettes. A csapa-
dékhiány és az elfagyó növények 
már önmagában terméskiesést, és 
így dráguló gabonaárakat vonhat-
nak maguk után, amit a műtrágya 
árának 4 és félszeres emelkedése is 
további emelhet.
Nem gondoltuk és nem gondolta 
senki, hogy ilyen mértékű emelés 
következik. Őrült magas műtrágya 

árakról beszélünk és a hiányról, 
ami testközelben érződik a gazdá-
kon, mondta Kurusa, és hozzátette 
azt is, hogy a Hód-Mezőgazda híg, 
és szervestrágya felhasználásá-
val igyekszik majd helyettesíteni a 
műtrágyákat, amelyekhez jelenleg 
vagy egyáltalán nem, vagy a korábbi 
ár sokszorosáért tudnak hozzájutni.
Később Kurusa azt is elmondta, 
hogy szinte a nullával egyenlő az a 
3-4 mm csapadék, ami Hódmező-
vásárhely határában hullott március 
31-én, ráadásul az erős, 30 km/h 
körüli szél miatt ez a vízmennyiség 
gyorsan a semmibe vész. Még nem 
mondható, hogy véget ért a hetek 
óta tartó aszály. 2021 márciusának 
végéig 135 és 150 mm csapadékot 
kaptak, ez az idei évben 20 millimé-
ter körül van. Minden csepp esőre 
szükség van, emelte ki a vezérigaz-
gató-helyettes, aki elmondta azt is, 
hogy az április elején várható 20-
30 milliméter csapadék nagyjából 
2-2,5 hétig látná el nedvességgel a 
szántóföldi növényeket.  

AZ ÖNTÖZÉS NEM PÓTOLHATJA TELJESEN A CSAPADÉKOT
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KIÁLLÍTÁS • Képek, számítógépes grafika 
segítségével

Képvarázslat
V. R.

 Szeret kísérletezni és eb-
ben a számítógépes grafika 
már közel 30 éve segítségére 
van. Hajdú Ervin Ottó krea-
tivitását és technikai felké-
szültségét ötvöző képeit a 
közönség első alkalommal 
tekintheti meg a Bessenyei 
Ferenc Művelődési Köz-
pontban rendezett, március 
23-án megnyitott kiállítá-
son. Az alkotó a legkülön-
bözőbb technikával készült 
munkáiból válogatott, hogy 
megmutassa, a határ a csil-
lagos ég.
 Hajdú Ervin Ottó közel 30 éve 
számítógépes grafikával foglalkozó 
szakember vizuális világára nagyon 
sokan voltak kíváncsiak a Bessenyei 
Ferenc Művelődési Központban, 

március 23-i kiállításának megnyi-
tóján.
Míg egy grafikus a ceruzájával, egy 
festő az ecsetével fest, addig én 
sokkal több mindennel dolgozom: 
képekkel, szöveggel, alakzatokkal, 
geometriai formákkal, de ugyanúgy 
dolgozok ecsettel is. Ecsethalmaz 
van a számítógépemben és ugyan-
azokat a trükköket meg lehet csi-
nálni, így el tudom érni, hogy úgy 
nézzen ki egy kép, mintha az festve 
lenne. Ezeket lehet ötvözni és a ha-
tárokat el lehet mosni. – nyilatkozta 
az alkotó a Vásárhelyi TV-nek.
Ervin számára a digitális grafika jó 
terep kreativitásának megéléséhez, 
olyannyira, hogy szöveges képeit is 
általában saját soraival tölti ki, mert 
szívesen ír verseket és novellákat is. 
A vásárhelyi alkotó kiállítása április 
30-ig tekinthető meg a BFMK első 
emeletén. 

MINTHA FESTVE LENNE

KOMOLYZENE • A Klauzál iskola tanulói adtak számot 
tehetségükről

Nyitnikék
V. R.

 Nyitnikék címmel adtak 
koncertet március 29-én a 
BFMK-ban azok a Klauzálos 
növendékek és öregdiákok, 
akik a Péczely Attila Alapfo-
kú Művészeti Iskola berkein 
belül hangszeres, ének, tánc 
és képzőművészeti oktatás-
ban részesülnek. Elsősorban 
a zenéé volt a főszerep, hi-
szen sokan igyekeznek bil-
lentyűs, fúvós vagy vonós 
hangszereken megtanulni 
játszani. 
 A Klauzál Gábor Általános Isko-
lában tanuló gyerekeknek is megvan 
az a lehetőségük, hogy a hétközna-
pokban, helyben hódoljanak ked-
venc művészi tevékenységüknek a 
vásárhelyi zeneiskola kihelyezett 
tagozataiban. Ennek keretében Sós 
Johanna is immár negyedik éve zon-
gorázik Bereczki Marianna művész-
tanárnál.
A fiatal növendék elmondta, idén is 
tanultak új darabot. Azon a délutá-
non egy olyan zeneművet adtak elő 
az osztálytársával, ahol ő zongorá-
zott, társa hegedült. 
A diákok a legkülönbözőbb hang-
szereket szólaltatták meg, valamint 
énekes és táncos produkcióik is 
színesítették a Klauzál első tavasz-
köszöntő koncertjét. 
Csuka- Ungor Edina, a Klauzál Gábor 

Általános Iskola intézményvezetője 
azt mesélte, hogy amikor a zene 
világnapján ünnepségüket a tor-
nateremben rendezték meg, akkor 
gondolták, hogy ezt a nagy közön-
ség elé kellene vinni, mert annyira 
tehetséges gyerekek vannak, hogy 
ezt meg kell mutatniuk országnak- 
világnak. Úgy elvarázsolták őket, 
mondta, hogy egyből azt mondták, 
ezt a varázslatot nem hagyják az 
iskola falai között, hanem elhozzák 
a BFMK-ba.
A Péczely művészeti képzésében 
összesen 853 tanuló veszt részt, 
közülük a klauzálos diákok mintegy 
80 főt tesznek ki. Ők valamennyien 
megcsillogtatták tehetségüket
Fel kell tudni lépni a színpadon min-
denkinek, aki zenét tanul, vagy aki 

táncol, esetleg a színjátszást próbál-
ja. Ezt már Vágó János, a Péczely At-
tila Alapfokú Művészeti Iskola igaz-
gatója nyilatkozta. Ennek az egész 
műfajnak ez a lényege, tette hozzá, 
hogy színpadi produkció szülessen. 
A kezdők is, amikor megtanulnak 
egy darabot és azt eljátsszák otthon, 
akkor már színpadi produkciót hoz-
tak létre. Ezek után azt már valódi 
színpadra hozni nem is olyan nehéz, 
mondta.
Míg az előadóművészek a színpa-
don, addig a képzőművészet terén 
szárnyaikat bontogató tanulók a 
BFMK aulájában rendezett kiállítá-
son mutatták meg rajz és tűzzománc 
szakkörökön készített alkotásai-
kat.

ZENEI TÉREN TÖBB HANGSZEREN MEGMUTATTÁK MAGUKAT A DIÁKOK

ÉPÍTÉSZET • Könyvbemutató az egykori Szegedi út villáiról

Anno a város elitje lakott itt
V. R.

 Anno Hódmezővásárhely 
Rózsadombja volt, ahol a 
város elitje lakott. Az egyko-
ri Szegedi út, amely manap-
ság Ady Endre utcaként is-
mert, impozáns villasoráról 
volt híres, ahová presztízs 
volt költözni, akár vidékről 
is. A 20. század elején épült 
ingatlanok létrejöttéről és a 
falak mögött élő emberekről 
a helyi gyökerekkel büszkél-
kedő Bodó Péter, a Magyar 
Nemzeti Galéria művészet-
történésze tartott fényké-
pekkel illusztrált előadást a 
városi könyvtárban.
 Sokan érdeklődnek a város múltja 
iránt, ezért zsúfolásig megtelt lá-
togatókkal a könyvtár olvasóterme. 
A vásárhelyi művészettörténész az 
egykori Szegedi út menti, 73 platán-
fával határolt villasor kialakulásáról 
tartott előadást.
Az az érdekes, hogy bár a város köz-
pontjában van, nagyon sokáig nem 
volt beépítve, csak az 1900-es évek 
elején kezdtek ide építkezni, nyi-
latkozta a Vásárhelyi TV-nek Bodó 
Péter, a Magyar Nemzeti Galéria 
művészettörténésze. 1907-től nyil-

vánították belterületté a Hódtói- 
csatornáig terjedő szakaszt, utána 
pedig négy évvel később a Népkerti 
Vasútállomásig tartó szakaszt is.
Az utca jellegzetes épülete Kmetykó 
Sándoré volt, aki a Koncz testvérek 
által tervezett ingatlanban szállodát 
működtetett. Az emeletén található 
7 szobát elsősorban azoknak adta ki, 
akik a népkerti Faszínházban léptek 
fel. A legszebbnek Bodó Péter a Gon-
da József által vásárolt villát tartja, 
amelyet tulajdonosa csak egy évig 
élvezhetett, mert korán meghalt. 
De a kor országgyűlési képviselője, 
Endrey Béla is itt élt.
Híres emberek laktak itt, a városi 

elitjének lehetne őket mondani és 
érdekes, hogy itt lakott például az 
az ember is, akinek először volt au-
tója Hódmezővásárhelyen, mondta 
Bodó. Az ország minden tájáról 
jöttek ide, érdekes módon viszony-
lag kevés volt az olyan ember, aki 
Vásárhelyen született. Eljöttek az 
ország más részeiről, mert megtet-
szett nekik Vásárhely és ide költöz-
tek, tette hozzá.
Anno az utcakép egységesen vál-
tozatos volt, ami azt jelenti, hogy a 
villákon keveredtek a még divatos 
historizmus formajegyei az akkor 
megjelenő szecessziós irányzatok-
kal. 

A PATINÁS UTCA ÉPÜLETEIRŐL KÉSZÜLT KÖNYV

SZABADTÉRI • Május 15-ig lehet 
jelentkezni

Önkénteseket 
keresnek
SOÓS KATA

 Önkéntes segítők jelent-
kezését várja a Szegedi Sza-
badtéri. Olyan, 18 évesnél 
idősebb önkénteseket ke-
resnek, akik a kultúra el-
kötelezett szerelmesei, és 
szívesen vennének részt a 
2022-es évad lebonyolításá-
ban, a Dóm téri és újszegedi 
játszóhelyek munkájában.
 A feladatok közé tartozik a Sze-

gedi Szabadtéri Játékok és a REÖK 
látogatóinak tájékoztatása; a Sza-
badtéri előadásainak népszerűsíté-
se; aktív részvétel az előadások és a 
REÖK rendezvényeinek lebonyolítá-
sában.
A közös munka során pedig bete-
kintést nyerhetünk az ország legna-
gyobb szabadtéri színházának ku-
lisszái mögé. A jelentkezés feltétele 
a 18. életév betöltése, az érdeklődők 
fényképes önéletrajzait 2022. május 
15-ig várják a gyakornok@szegedi-
szabadteri.hu címre. 
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ÚSZÁS • Gyarmati-kupa Hódmezővásárhelyen

Magabiztos NICS-HSÚVC 
első hely

B. D.

 33 egyesület versenyé-
ben lett első a NICS-HSÚVC 
március 26-27-én Vásárhe-
lyen megrendezett  Gyarma-
ti-kupa úszóviadalon. Váro-
si vetélytársa, a Hód Úszó SE 
a negyedik helyen végzett az 
összetett pontversenyben.

 380 sportoló nevezett a kilen-
cedik alkalommal megrendezett 
Gyarmati-kupa úszóversenyre. A 45 
versenyzővel induló vásárhelyi klub, 
a NICS-HSÚVC toronymagasan 
nyerte az összesített pontversenyt, 
úszói ugyanis 45 arany-, 21 ezüst- 
és 9 bronzérmet hoztak el a meg-
mérettetésről, Mérai Janka, Makhult 
Emese és Szabó Marcell Attila rang-
lista vezető időt úsztak.

NAGYON SIKERESEK VOLTAK A NICS-HSÚVC ÚSZÓI 

TAEKWON-DO • Herczeg Péter és Kiss 
Levente adott számot tudásáról

Vásárhelyi 
mestert avattak
BOTTYÁN RÓBERT

 Kiss Levente kiválóan 
helytállt az embert próbáló 
feladatokon, így méltán ér-
demelte ki az 1. dan mester-
fokozatot és avathatták fel 
az első algyői taekwon-do 
mestert. Segítő- és vizsga-
társa, a hódmezővásárhelyi 
Herczeg Péter is sikeresen 
vette az akadályokat, így az 
ő személyében is új mestert 
köszönthettek – adta hírül 
az algyői önkormányzat.

 Márciusban rendezte meg a Ma-
gyar ITF Taekwon-do Szövetség 
Budapesten az idei mestervizsgát. 
Az ország minden tájáról érkeztek 
harcművészek, hogy számot ad-
janak tudásukról Harmat László 9. 
danos alapító nagymester előtt.
Az eseményen több mint 30 vizsgázó 
vett részt, akik az első mesterfoko-
zat (1. dan) megszerzésére tettek 
próbát. Köztük volt a hódmezővá-
sárhelyi és az algyői sportoló is. A 
felkészítő mester Zsarkó Dániel Pé-
ter 4. danos mester volt. 

A negyedik helyen végző Hód Úszó 
SE versenyzői 20 arany-, 27 ezüst- 
és 13 bronzérmet szereztek. Náluk a 
legeredményesebben Olasz Panni, 
Lénárt Zsófia és Lénárt Imre Bálint 
szerepelt. 

FOTÓ: ALGYŐ - ALGYO.HU/FACEBOOK

MAZSORETT • Eredményes versenye volt a Crystalnak

Országos bajnokságra 
készülnek
V. R.

 Egyéniben, duóban és csa-
patban is eredményes meg-
mérettetést tudhat maga 
mögött a Crysal Dance Klub 
április első hétvégéjén a 
Bessenyei Ferenc Művelő-
dési Központban, ahol első 
alkalommal rendezték meg 
a Tavaszi Open Fesztivált. A 
versenyen a környék mazso-
rett egyesületei vettek részt, 
több mint 80 koreográfiával. 
Ez egyben jubileumi évfor-
duló is volt, ugyanis 15 évvel 
ezelőtt alakult újjá a mazso-
rett csoport Hódmezővásár-
helyen.
 A versenyre 13 mazsorett csoport 
érkezett a környező településekről. 
Vass Katalin, a Magyar Majorette 
Szervezetek Szövetségének elnöke 
elmondta, hogy 200 fölött volt a 
nevezések száma, összesen 83 ko-
reográfiával neveztek a csoportok 
pomponnal, bottal vagy mixben. 
Ez utóbbi azt jelenti, hogy a mű-
sorszámban botok és pomponok is 
keverednek.
15 éve van újra Hódmezővásárhe-
lyen mazsorett csoport, mondta 
Galambos Kornélné, a Crystal Dance 

Klub elnöke. 2006 őszén indultak 
és 2007-ben volt az első év, amikor 
is színpadra állították a lányokat és 
megmutathatták magukat a műve-
lődési központ előtt.
A helyi csoport 8 fővel indult, most 
pedig 18-an alkotják. A duettben 
eredményes Szabó Evelin hat évvel 
ezelőtt kezdett el a mazsorettel fog-
lalkozni. Elmesélt, hogy amikor a 
Kossuth téren léptek fel, mindig ott 
voltak és nézték őket. Nem tudták, 

hogyan lehet csatlakozni hozzájuk. 
Majd az egyik barátnője tagja lett és 
azóta ő is rendszeresen jár.
Különböző korcsoportokban, egyé-
niben és csapatban is több ezüst 
és bronz minősítést is bezsebeltek 
a vásárhelyi lányok a zsűritől.  Az 
Országos Mazsorett Bajnokságra 
április 23-án, szintén Hódmezővá-
sárhelyen kerül majd sor. A tét nem 
kevesebb lesz, mint a világversenyre 
való kvalifikáció. 

TÖBB MINT 200 VERSENYZŐ INDULT

MUNKATÁRSUNKTÓL

 Március 27-én vasárnap 
Gödöllőn rendezték meg 
a Országos Tájfutó Csa-
patbajnokságot, melyen a 
Hód-Mentor SE sportolói 
az egyesület eddigi legna-
gyobb eredményét érték el, 
amelyre a vásárhelyi tájfutás 
történetében sem volt példa 
negyed évszázada. 
A bajnokság legnépesebb, 20 csa-
patot számláló F14 (13-14 éves 
fiúk) kategóriájában a Búz Levente 
– Tankó Gyula – Vass László össze-
állítású csapat ezüstérmet szerzett. 
A fiúk egyenletes teljesítménnyel, 

három jó futással értek fel a dobogó 
második fokára, a Tabáni Spartacus 
SKE mögé. 
Az Országos Csapatbajnokságon 
minden versenyző egyszerre indul, 
de eltérő pályákat teljesítenek. A 
csapat eredményét a három futó 
idejének összege adja. Vásárhelyi 
utánpótláskorú versenyző utoljára 
a 90-es években állhatott Tájfutó 
Országos Bajnokság dobogójára.
A felkészülés folytatódik, a követke-
ző célt a május 21-22-én, hazai te-
repen megrendezésre kerülő Vásár-
helyi Sprint Tájfutó Hétvége, illetve 
a június közepén, szintén kedvező 
kiskunsági terepen zajló Középtávú 
és Váltó Országos Bajnokság jelen-
ti.

TÁJFUTÁS • Hód-Mentor SE sikerek

Az F14-es csapat 
második lett

A BÚZ LEVENTE – TANKÓ GYULA – VASS LÁSZLÓ ÖSSZEÁLLÍTÁSÚ CSAPAT EZÜSTÉRMET 
SZERZETT (FOTÓ: HÓD-MENTOR SE)
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VERSENY • Közétkeztetésből is lehet minőségit kihozni

Különdíjas a Vásárhelyi Betyárok
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Spenót helyett akár rozé 
kacsamell és fehércsokoládé 
hab is kerülhetne a menzai 
tányérokba, ha a Vásárhe-
lyi Betyárok gasztro csapa-
tának fantáziáján múlna a 
menük összeállítása. A vá-
sárhelyi különítmény már-
cius 23-án Budapesten a 
Hungexpon mérte össze tu-
dását az ország 12 legjobb 
csapata között, a 2022-es 
Közétkeztetési Szakácsver-
seny döntőjében. A Betyá-
rok könyörtelen szakmai 
zsűri, hatalmas nyomás és 
figyelő tekintetek kereszt-
tüzében készítették el a már 
több mint 1 éven át tökéle-
tesített menüsorukat. A kö-
zétkeztetés népszerűsíté-
sére az ötletgazdák “az út a 
cél, egy verseny, amelynek 
csak nyertesei vannak” ve-
zérgondolatot képzelték e 
megmérettetés jelmondatá-
ul, a tradíció, innováció és 
fejlődés tükrében.
 A 3+1 fős szakácscsapatoknak 3 
óra alatt, 10 adag legfeljebb (nettó!) 
650 forintos nyersanyagköltségből 
tökéletesen elkészített 3 fogásos 

felnőtt menüt kellett kitálalniuk . 
A nyomás hatalmas volt, ugyanis a 
vendéglátó szakma nagyjai bírálták 
az ország 12 legjobb menzai csapa-
tát. A szerdai versenyben is a kiírás-
nak megfelelően valamely magyar 
tájegység farsangi ételsorát kellett 
elkészíteni a hagyomány és a meg-
újulás jegyében.
Verók András csapatvezető koor-
dinálásával 1 évig tökéletesítette 
menüjét a vásárhelyi gárda, mely-
nek elemeiről András úgy beszélt a 
Vásárhelyi Médiacentrumnak, hogy 
közben fél szemmel végig csapatát 
figyelte:

„Az egész menü nagyon különleges. 
Voltak kötelező alapanyagaink, a 
sütőtök és a fánk. Most a meglepetés 
alapanyagunk az akácméz volt. Na-
gyon odafigyeltünk a frissességre, így 
adunk egy salátát és az új konyhatech-
nológiát is használtuk.” - nyilatkozta.
A menzai főzőcsapatok a verseny-
hez mentort is választhattak ma-
guknak, a Vásárhelyi Betyárokat a 
kezdetektől Bernáth József kreatív 
séf segítette. A 2015-ben indult 
Konyhafőnök című gasztro-reality 
főzőműsorból hazai ismertséget 
szerző, jelenleg Londonban dolgozó 
„sztárséf” elmondta:
Ha ránézünk ezekre a tányérokra, 
akkor azt látjuk mindannyian, hogy 
ezek a hétköznapi menzáktól na-
gyon messze állnak. Ha valaki ezt 
a 10 adag ételt úgymond nulláról 
meg tudja csinálni, akkor a közét-
keztetésben is meg fogja tudni. Ha 
egyszer magasan tudnak minőséget 
biztosítani, akkor a verseny és a napi 
étkeztetés színvonala egyre köze-
lebb fog egymáshoz kerülni. Némedi 
József, a Közétkeztetők és Élelme-
zésvezetők Országos Szövetségének 
alelnöke, egyben a közétkeztetési 
szakácsverseny megálmodója a 
menzát- melyben több mint 1,5-2 
millió fő is étkezhet naponta – egy-
egy önkiszolgálós étterem szolgál-
tatásaihoz szeretné közelebb hozni. 

A konyhákon a technológia a legtöbb 
helyen megvan, emellett rendelke-
zésre áll az alapanyag és a szaktudás 
is. Az a baj, hogy nem úgy bánnak 
még a közétkeztetéssel, ahogy kell. 
Úgy lenne, jó mint egy önkiszolgáló 
étteremben. Ki vannak rakva az éte-
lek, abból szed a gyerek, ami tetszik 
neki és azt eszi meg, ami ízlik, tehát 
finomat kell főzni. Ha ez a kettő 
megvan akkor nyertünk, mondta el 
a Vásárhelyi Médiacentrumnak.
A Vásárhelyi Betyárok végül a ren-
delkezésükre álló időn belül el-
készültek a menzai körülmények 
között is elkészíthető, 650 forintos 

menüjükkel. Igaz a kacsával a végén 
„játszaniuk” kellett egy kicsit, mint 
ahogyan azt Verók András végül 
bevallotta, meredek vállalás volt a 
részükről, ugyanis nem is annyira 
ismerik és szerinte errefelé nem is 
annyira szeretik az így elkészített 
szárnyast. Ennek ellenére a szakmai 
zsűri tetszését elnyerte a dél-alföl-
diek kreatív menüsora, így a vásár-
helyi közétkeztetők szakácscsapata 
Verók András, Bíró Péter, Takács 
Gergő és Gedai Endre a Közétkez-
tetők Országos Szövetségének kü-
löndíjával térhetett haza a rangos 
budapesti megmérettetésről. 

SIKERÜLT IDŐBEN ELKÉSZÜLNI A VÁSÁRHELYI BETYÁROKNAK VERÓK ANDRÁS CSAPATVEZETŐ CSAK SZÓBAN IRÁNYÍTHATOTT

BERNÁTH JÓZSEF VOLT A VÁSÁRHELYIEK MENTORA VERÓK ANDRÁS MÁR A KÜLÖNDÍJJAL EGYÜTT FOTÓZKODIK. 

MEGYE TORTÁJA • Vásárhelyre került az ezüstérem

Második lett a Homoki kabakos
SZINCSOK GYÖRGY

 A szegedi Virág Cukrász-
da édessége, a Csanád Ve-
zér Csemegéje nevű alkotás 
nyerte el a „Csongrád-Csa-
nád Megye Tortája” címet. 
 A döntő négyfős mezőnyébe be-
került a hódmezővásárhelyi Szőke 
Cukrászda Homoki kabakos nevű 

tortája is, amely a második helyen 
végzett a versengésben. 
A hódmezővásárhelyi torta receptjét 
Horváth Vivien, a Szőke Cukrászda 
munkatársa alkotta meg.  A Csong-
rád-Csanád Megyei Önkormányzat 
tavaly június 4-én, a megye név-
változtatásának első évfordulójára 
hirdette meg a „Csongrád-Csanád 
Megye Tortája” versenyt, melynek 
ünnepélyes eredményhirdetése 

március 30-án volt az Ópusztaszeri 
Nemzeti Történeti Emlékparkban. 
Erdélyi Balázs, a Magyar Cukrász 
Ipartestület elnöke szerint a döntős 
édességek az ország tortája verse-
nyen is a legjobbak közé jutottak 
volna. A szakember abban bízik, 
hogy a kreatív alkotásokkal a cuk-
rászdák állandó kínálatában is talál-
kozhatnak majd a vendégek.
A Gyuris László által készített díj-

nyertes torta alapanyagai között 
szerepel az utóbbi időben Ásott-
halom térségében professzionális 
módszerekkel termesztett batáta, 
a szentesi meggy, a tökmag, a mo-
gyoró és a sütőtök, valamint a me-
gyében szintén nagy mennyiségben 
előállított tej.
Horváth Vivien és a Szőke Cukrász-
da Homoki kabakos tortája mögött 
harmadik helyezést ért el, és a leg-

jobb innovációért járó különdíjat 
is megkapta Lawal-Papp Zsófia a 
makói Papp cukrászdából Hagymás 
álom nevet viselő alkotásával. 

FOTÓ: VIRÁG CUKRÁSZDA FACEBOOK OLDALA


